
 

Αθήνα, 3 Νοεμβρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Θέμα: «Ενίσχυση στους καστανοπαραγωγούς λόγω μεγάλης μείωσης της 

παραγωγής» 

Είναι γνωστό ότι η καλλιέργεια της καστανιάς αποτελεί τη σημαντικότερη και, σε πολλές 

περιπτώσεις, τη μοναδική πηγή εισοδήματος για τους κατοίκους των ορεινών και 

ημιορεινών περιοχών. Μεταξύ αυτών, των χωριών του Πάρνωνα και του Μαινάλου, 

στην Αρκαδία, αλλά και σε άλλους νομούς της Πελοποννήσου.   

Τα τελευταία χρόνια, η καλλιέργεια του κάστανου και οι καλλιεργούμενες σχετικές 

εκτάσεις αυξάνονται, ενώ αυξάνεται και η ζήτηση κάστανων από το εξωτερικό.  

Όμως, μετά από τρεις συνεχόμενες χρονιές μειωμένης παραγωγής, λόγω της 

εμφάνισης νέων ασθενειών, μυκήτων και εντόμων, φυτοπαθολογικών και 

εντομολογικών προβλημάτων (έλκος και σφήκα) , αλλά και των παρατεταμένων 

περιόδων ανομβρίας και υψηλών θερμοκρασιών, η κατάσταση, όχι μόνον  παρέμεινε 

ίδια και εφέτος, αλλά επιδεινώθηκε με την προσβολή των κάστανων από τη φαιά σήψη, 

που προκαλείται από το μύκητα Gnomoniopsiscastanea, με αποτέλεσμα τη μειωμένη 

παραγωγή  που ανέρχεται σε ποσοστό  80-90 %.  

Ταυτόχρονα, η ανάγκη καταπολέμησης των νέων ασθενειών οδηγεί σε περαιτέρω 

μεγάλη αύξηση του κόστους παραγωγής, το οποίο ήδη έχει εκτοξευτεί λόγω της 

ιλιγγιώδους αύξησης των τιμών στα αγροεφόδια, στα λιπάσματα, στο πετρέλαιο και 

στο ηλεκτρικό ρεύμα. 
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Επειδή όλα αυτά, έχουν ως συνέπεια τη  μείωση της παραγωγής και συνακόλουθα τη 

μεγάλη απώλεια εισοδήματος των καστανοπαραγωγών. 

Επειδή η απώλεια της παραγωγής κάστανων, εξαιτίας της προσβολής των καρπών από 

τη φαιά σήψη δεν αποζημιώνεται από τον ΕΛΓΑ. 

Επειδή η καλλιέργεια της καστανιάς είναι μία σημαντική, και σε πολλές περιπτώσεις, η 

μοναδική πηγή αγροτικού εισοδήματος ιδιαίτερα στις ορεινές και ημιορεινές περιοχών της 

χώρας, και της Αρκαδίας, η αναπλήρωση του απολεσθέντος εισοδήματος των 

καστανοπαραγωγών πρέπει να είναι πλήρης. 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1) Προτίθεται να εξετάσει τη δυνατότητα χορήγησης ενισχύσεων deminimis 

στους καστανοπαραγωγούς, η καλλιέργεια των οποίων έχει προσβληθεί  από 

την ασθένεια «φαιά σήψη», προκειμένου να αποζημιωθούν πλήρως για τη 

φετινή απώλεια της παραγωγής; Ή και χορήγησης οποιαδήποτε άλλης 

ενίσχυσης από οποιαδήποτε πηγή, ώστε να υπάρξει πλήρης αναπλήρωση του 

απολεσθέντος εισοδήματός τους;  

2) Προτίθεται να λάβει πρωτοβουλίες ώστε να χρηματοδοτηθεί η απαραίτητη 

επιστημονική έρευνα, προκειμένου να βρεθούν αποτελεσματικοί τρόποι 

αντιμετώπισης της φαιάς σήψης, αλλά και των άλλων ασθενειών της καστανιάς;  

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Παπαηλιού Γιώργος 

 

Γεροβασίλη Όλγα 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αγαθοπούλου Ειρήνη 

Αναγνωστοπούλου Σία 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος 



Βαγενά Άννα 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκιόλας Γιάννης 

Ελευθεριάδου Τάνια 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Καλαματιανός Διονύσης 

Κασιμάτη Νίνα 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπαλάφας Γιάννης 

Μπάρκας Κώστας 

Μωραϊτης Θάνος 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Παπανάτσιου Αικατερίνη 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης 

Σκούφα Μπέττυ 

Τζάκρη Θεοδώρα 

 

 




